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PROTOKÓŁ NR XXXVII/14 

Z SESJI RADY GMINY KOBIERZYCE 

Z DNIA 24 stycznia 2014 ROKU 

XXXVII Sesję Rady Gminy otworzył o godz.9.00  przewodniczący Rady Gminy - p. Czesław 

Czerwiec, który  przywitał radnych i przybyłych gości.  

Obecni na posiedzeniu byli również:  

Wójt Gminy-Ryszard Pacholik 

Zastępca Wójta - Piotr Kopeć 

Skarbnik Gminy – Maria Prodeus 

Sekretarz Gminy – Maria Wilk 

Radca Prawny – Krzysztof Kwaśniewicz /Kancelaria Casus Iuris/ 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kobierzycach - Ludwika  Teresa Oszczyk 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec stwierdził, iż Rada jest władna do podejmowania 

uchwał. 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: 

Czy są uwagi, wnioski do porządku obrad?  

 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Proszę o wpisanie w punkcie 21 : Podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Centrum Kultury 

i Sportu w Kobierzycach. 

 
Kto jest za przyjęciem porządku obrad? 

Za – jednogłośnie 

Stwierdzam, że porządek  obrad przyjęto i wygląda on następująco: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXXVII Sesji Rady Gminy Kobierzyce. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kobierzycach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących 

zryczałtowanego dodatku energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. – 

Prawo energetyczne (tekst jedn. Dz. U. z 2012 r. poz. 1059 z późniejszymi zmianami). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
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żywności oraz w formie rzeczowej dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w 

zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Gminy Kobierzyce na lata 2014-2020 „ 

Pomoc rzeczowa dla potrzebujących ”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po umowie 

zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru zmiany siedziby Szkoły Podstawowej w Tyńcu Małym od dnia 1 

września 2014 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Samorządowego w Tyńcu Małym. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru  utworzenia od dnia 1 września 2014 r. Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Tyńcu Małym. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Punktu Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w 

Tyńcu Małym. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Kuklice. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Pełczyce. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Rolantowice. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Solna. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Szczepankowice. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Centrum Kultury 

i Sportu w Kobierzycach. 

22. Sprawozdania stałych komisji Rady Gminy Kobierzyce za rok 2013. 

23. Zaopiniowanie planu pracy Rady Gminy Kobierzyce na rok 2014. 

24. Interpelacje radnych. 

25. Zapytania radnych i sołtysów. 

26. Wnioski i sprawy różne.  

27. Zakończenie obrad.                                                                        

 

Ad.3. 

Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Czy ktoś z Państwa ma uwagi do protokołu z 

poprzedniej sesji? 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Kto jest za przyjęciem protokołu z XXXVI Sesji 

Rady Gminy? 

Za – 13 osób 
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1 osoba nie brała udziału w głosowaniu 

Protokół został przyjęty. 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec odczytał informacje z działalności w okresie 

międzysesyjnym / załącznik nr 1/. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: W związku z tym, że pilnie muszę opuścić salę 

obrad, przekazuję prowadzenie sesji mojemu zastępcy panu Henrykowi Łoposzko. 

Ad.5. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik  odczytał sprawozdanie z bieżącej działalności 

/załącznik nr 2/ . 

Ad.6. 

Dyrektor GOPS omówiła projekt uchwały. 

Radny Stadnik: Projekt tej uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13 głosami „za” podjęła uchwałę  

 

nr XXXVII/540/14 w sprawie upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Kobierzycach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego, o 

którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. – Prawo energetyczne (tekst jedn. 

Dz. U. z 2012 r. poz. 1059 z późniejszymi zmianami). 

 

Ad.7. 

Dyrektor GOPS omówiła blok uchwał od nr 7 do nr 10 porządku obrad. 

Radny Stadnik: Projekt tej uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

Radna Ziomek: Ta uchwała Rady Ministrów powstała na podstawie ustawy z 2004 roku. Do ustawy 

są dołączone wskazówki. W tych wskazówkach jest jasno określone, że warunkiem otrzymania przez 

gminę dotacji  z budżetu państwa w ramach programu jest zagwarantowanie udziału środków 

własnych gminy w kwocie nie mniejszej niż 40%. To jest warunek zwrotu 60%. Rada Ministrów nie 

warunkowała wydania 60% w momencie gdy gmina podniesie kryterium dochodowe więcej niż 

200%. Taka możliwość – ponieważ jest to uchwała w oparciu o ustawę z 2004 r.-a tam art.8pkt.2 

mówi o tym, że gmina może podnieść. Wnioskujemy o podniesienie. Rozmawiałam z Ministerstwem 

Pracy i Polityki Społecznej – z Departamentem Pomocy, Integracji Społecznej panem Łobarzewskim. 
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Jego opinia jest taka – gmina dostanie dofinansowanie za te osoby, których dochód nie przekracza 

kryterium 150% a za te, które będą powyżej będzie musiała zapłacić sama. Wniosek Gminnego Forum 

Praworządności jest taki, aby utrzymać 200% tak jak było przyjęte w 2012 roku. 

Dyrektor GOPS: Przy poprzedniej ustawie mieliśmy uchwałę, która mówiła, że do 200% kryterium 

mamy nieodpłatne dożywianie i rzeczywiście tak jest, że do tego co wskazuje ustawa możemy 

dopłacić z dotacji a powyżej są to środki własne gminy. Jeśli będzie 200% to te 50 % to zadania 

własne a 150% odnosimy się do programu rządowego i do dotacji. 

Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Czy mamy zabezpieczone środki na te 

200%? 

Dyrektor GOPS: Tak, mamy zabezpieczone. 

Radna Ziomek: Ze 150% na 200% w paragrafie 2. 

Głosowanie wniosku: 

Za – jednogłośnie. 

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

12 głosami „za” przy 1 osobie wstrzymującej się od głosu podjęła uchwałę  

nr XXXVII/541/14 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz w formie rzeczowej dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

Ad.8. 

Radny Stadnik: Projekt tej uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

Radna Ziomek: Propozycja, żeby tam gdzie jest cel programu dopisać: oraz osób samotnych, w 

podeszłym wieku, chorych lub niepełnosprawnych, jako że uchwała Rady Ministrów taki zapis 

również posiada. 

Dyrektor GOPS: Ten program dotyczy tylko dzieci. 

Radna Ziomek: Podtrzymuję swój wniosek. 

Dyrektor GOPS: Proponuję dopisać w tytule „dzieci i młodzieży” czyli pomoc gminy w zakresie 

dożywiania dzieci i młodzieży na lata 2014-2020. 

Głosowanie wniosku Dyrektor GOPS: 

Za – jednogłośnie 

Głosowanie: 
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Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr  XXXVII/542/14 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania dzieci i młodzieży” na lata 

2014-2020. 

Ad.9. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Tutaj konsekwentnie - zmienić na 

200%. 

Radny Stadnik: Jest to niezgodne z uchwałą Rady Ministrów więc czy nadzór nam tego nie 

zakwestionuje? 

p. Mecenas: To nie jest niezgodne. 

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13głosami „za” podjęła uchwałę  

 

nr XXXVII/543/14 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

Ad.10. 

Dyrektor GOPS omówiła projekt. 

Radny Stadnik: Projekt tej uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

Radna Ziomek: O jakim dochodzie na 1 osobę tu mówimy? 

Dyrektor GOPS: 456 zł na osobę w rodzinie i 542 zł na osobę samotnie gospodarującą. W ubiegłym 

roku GOPS przeznaczył 50 000 zł na zasiłki celowe. 

Radna Ziomek: Składamy wniosek, aby dopisać w punkcie: ”zasady udzielania pomocy w ramach 

programu” nie 100% a 150% dla osoby samotnie gospodarującej. 

Dyrektor GOPS: Rada ma możliwość podniesienia kryterium ustawowego do zasiłków celowych i 

okresowych-to jest pomoc rzeczowa ale m.in. jako zasiłek. Ponieważ to były zasiłki specjalne celowe 

to do 150% będą celowe a nie specjalne. Kwota ta sama. 
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Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Nigdy się nie zdarzyło, żebyśmy odmówili pomocy 

komukolwiek. 

Radny Stadnik: Przestrzegam państwa przed podejmowaniem uchwał niejako z automatu. Jeśli 

podniesiemy do 150% będziemy musieli przyznawać pieniądze, które wynikają z automatu ze 150%. 

Uważam, że bardziej celowe jest stosowanie kryterium, które zaproponowała pani dyrektor – jako 

zasiłki specjalne, bo każdy przypadek jest indywidualny i indywidualnie powinien być traktowany. 

Radna Kasprzyk: Kwotę 100% zapewnia ustawa. Rada Gminy może a nie musi. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Czy Komisja Użyteczności nie 

powinna się w tej sprawie spotkać? 

10 minut przerwy. 

Radny Stadnik: Komisja Użyteczności Publicznej pozostała przy 100%. 

Radna Ziomek: Podtrzymuję wniosek. 

p. Mecenas: W paragrafie 2 powinno być: „pomoc rzeczowa dla potrzebujących” 

Głosowanie wniosku radnej Ziomek: 

Za – 2 osoby 

Przeciw – 8 osób 

Wstrzymało się od głosu – 3 osoby 

Wniosek został odrzucony. 

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

11 głosami „za” przy 2 osobach nie biorących udziału w glosowaniu  podjęła uchwałę  

 

nr  XXXVII/544/14 w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Gminy Kobierzyce na lata 

2014-2020 „ Pomoc rzeczowa dla potrzebujących ”. 

Ad.11. 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć omówił projekt uchwały. 

Radny Stadnik: Projekt tej uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

Radna Kasprzyk: Kto wydał tym państwu pozwolenie na budowę pomostu. Czy ten teren jest 

ogrodzony? Czy staw jest nasz gminny? 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Decyzja była podjęta przez wójta. Była duża dyskusja, za zgodą 

współwłaściciela stawu. Dostęp jest tylko z nieruchomości państwa Dzik. 
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p. Mecenas: Z treści i z uzasadnienia należy wykreślić adres i zostawić tylko Tyniec Mały. 

Radny Stadnik: Działka państwa Dzik dochodzi do lustra wody? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Tak, wejście jest tylko z działki państwa Dzik. Działka 

przylega do lustra wody. 

Radny Muraczewski Z.: Działka graniczy z lustrem wody? 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Działki geodezyjne nie pokazują gdzie jest lustro a gdzie jest granica 

działki z pasem ochronnym. Po prostu jest to działka geodezyjna stawu, w której zawiera się lustro 

wody a działka do działki przylega bez żadnych działek pośrednich. 

Radny Muraczewski Z.: Jeśli przylega to po co pozwolenie? Przecież on ma prawo do tego. 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: On sąsiaduje, ale nie jest to jego i nie ma prawa, staw jest własnością 

skarbu państwa i gminy. 

Sołtys wsi Tyniec Mały Janusz Gargała: Problem jest taki: Pan Dzik dba o ten staw i wybudował 

pomost  do rekreacji a prawo wodne stanowi, że powinno być 1,5 m strefy ochronnej. To nie koliduje 

z tą uchwałą. 

Radny Kmiecik: Jak nie było pomostu to utopił się człowiek. Być może to, że nie ma tam przejścia 

jest korzystne. 

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

14 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XXXVII/545/14 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po 

umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

Ad.12. 

Sekretarz Gminy Maria Wilk omówiła projekt uchwały. 

Radny Stadnik: Projekt tej uchwały został zaopiniowany pozytywnie. Przy omawianiu tej uchwały 

padło pytanie czy zmiana obwodu będzie skutkowała automatycznym przeniesieniem dzieci z 

Księginic i Domasławia do szkoły w Tyńcu Małym? 

Sekretarz Gminy Maria Wilk: Od pierwszej klasy będzie to obowiązkowe, dla pozostałych będzie to 

dowolność. 

Radny Muraczewski Z.: Czy punkt przedszkolny w Domasławiu będzie zamknięty? 

Sekretarz Gminy Maria Wilk: To nie jest punkt przedszkolny tylko świetlica dla dzieci młodszych. 

Głosowanie: 
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Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 12 radnych /radna Kasprzyk opuściła salę obrad/ z 15 członków 

ustawowego składu Rady, 

12 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XXXVII/546/14 w sprawie zamiaru zmiany siedziby Szkoły Podstawowej w Tyńcu 

Małym od dnia 1 września 2014 r. 

 

Ad.13. 

Radny Stadnik: Projekt tej uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13 głosami „za” podjęła uchwałę 

nr  XXXVII/547/14 w sprawie utworzenia Przedszkola Samorządowego w Tyńcu Małym 

Ad.14. 

Radny Stadnik: Projekt tej uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XXXVII/548/14 w sprawie zamiaru  utworzenia od dnia 1 września 2014 r. Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Tyńcu Małym 

Ad.15. 

Radny Stadnik: Projekt tej uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13głosami „za” podjęła uchwałę 
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nr XXXVII/549/14 w sprawie zamiaru likwidacji Punktu Przedszkolnego w Szkole Podstawowej 

w Tyńcu Małym 

Ad.16. 

p. Maszka omówił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13głosami „za” podjęła uchwałę 

nr  XXXVII/550/14 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Kuklice 

Ad.17. 

p. Maszka omówił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13głosami „za” podjęła uchwałę 

XXXVII/551/14 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Pełczyce 

Ad.18. 

p. Maszka omówił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 12 radnych/radna Ziomek opuściła salę obrad/ z 15 członków 

ustawowego składu Rady, 

12głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XXXVII/552/14 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Rolantowice 
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Ad.19. 

p. Maszka omówił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XXXVII/553/14 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Solna 

Ad.20. 

p. Maszka omówił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XXXVII/554/14 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Szczepankowice. 

 

Ad.21. 

Radna Regulska omówiła skargę i odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej /załącznik nr 3/ 

Radny Kmiecik: Zastanawiało mnie dlaczego panowie się nie dogadali. Pierwszy nie wiedział, że 

drugi skosił, a drugi nie wiedział, że pierwszy nie wie. Wszystkie te zarzuty wynikają z niewiedzy. 

Wymagania ustawowe są takie, że 90 dni przed imprezą należy zgłosić imprezę masową, 30 dni ma 

wójt aby rozpatrzyć o wydaniu decyzji pozytywnej o pozwoleniu na imprezę masową. Kolejne 30 dni 

ma Policja, Straż Pożarna, Sanepid i służby medyczne. Zakładając taki maksymalny okres to jest 

około 60 dni przed dożynkami, które się odbyły 1 września więc na dobrą sprawę łąka powinna być 

wydana 1 czerwca czyli 2 miesiące przed. Miesiąc, który podaliśmy we wniosku Komisji Rewizyjnej 

to jest przy zachowaniu dobrej woli wszystkich stron. W przypadku tego maksymalnego 

wykorzystania tych terminów nie ma możliwości zebrania siana. Jest maksymalnie 2 tygodnie od 

połowy do końca maja, co zdarza się bardzo rzadko, co kilka lat. Proponuję albo inną formę 

wydzierżawienia albo odstąpienie od dzierżawy i przejście na dobrowolne zbieranie siana przez jakąś 

osobę. 
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Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Potrzebne jest dogadanie się i zdrowy rozsądek. 

Umowa umową, życie życiem a dogadać się trzeba. Myślę, że nie było korespondencji między nimi. 

Zobaczymy jak będzie w tym roku. Dożynki nie są pierwszy raz, każdy wie, że są bo są zawsze 

plakaty. 

Radna Smaga: Wyłączyliśmy ten miesiąc bo obecna umowa jest do 31.08.14 r. 

Głosowanie: 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kto z Państwa jest za przyjęciem 

uchwały - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych z 15 członków ustawowego składu Rady, 

11 głosami „za”  przy 2 osobach nie biorących udziału w głosowaniu podjęła uchwałę 

nr XXXVII/555/14 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Centrum 

Kultury i Sportu w Kobierzycach 

Ad.22. 

Radna Regulska odczytała sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w roku 2013/załącznik 

nr 4/ 

Głosowanie 

Za przyjęciem sprawozdania – 11 osób, 2 osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

Radna Smaga odczytała sprawozdanie z działalności Komisji Budżetowej w roku 2013/załącznik nr 

5/ 

Głosowanie 

Za przyjęciem sprawozdania – 11 osób, 2 osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

Radny Stadnik odczytał sprawozdanie z działalności Komisji Użyteczności Publicznej  w roku 

2013/załącznik nr 6/ 

Radna Kasprzyk: Proszę poprawić z : Komendant na: Kierownik Posterunku. 

Głosowanie 

Za przyjęciem sprawozdania – 11 osób, 2 osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

Radny Rytelewski odczytał sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa  w roku 2013/załącznik 

nr 7/ 

Głosowanie 

Za przyjęciem sprawozdania – 11 osób, 2 osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

Ad.23. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko odczytał plan pracy Rady Gminy na 

2014 rok /załącznik nr 8/ 
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Radna Kasprzyk: Nie powinniśmy wiązać rąk przyszłej Radzie tym planem. Nie jest tajemnicą, że 

wybory będą w listopadzie. Nie powinniśmy się zajmować tematem funkcjonowania służby zdrowia. 

Gdybyśmy mieli gminną służbę zdrowia to owszem. Nie chciałabym, żeby było jak w poprzedniej 

kadencji, że panowie zostali wyproszeni przez właścicielkę tego zakładu. Jest to prywatny zakład, 

kontrolę sprawuje NFZ. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Plany pracy są przyjmowane zawsze 

do grudnia bo należy zapewnić ciągłość pracy. Więc nie wiem czemu pani się dziwi. Tak jest przyjęte 

nie od dziś. 

Radna Kasprzyk: Ja się nie dziwię tylko stwierdzam fakt i proszę o zaprotokołowanie tego faktu. 

p. Mecenas: Nie powinno się mówić służba zdrowia tylko ochrona zdrowia. W ustawie o samorządzie 

gminnym jako jeden z punktów jest zadanie własne gminy- ochrona zdrowia. W planie pracy jeśli 

chodzi o zdiagnozowanie ochrony zdrowia, w jaki sposób działa może to być przedmiotem prac Rady. 

Bez prześwietlania finansów prywatnych podmiotów. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Bez względu czy rada ta czy inna to te tematy i tak 

będą realizowane np. prace nad budżetem. 

Głosowanie 

Za przyjęciem planu – 10 osób, 2 osoby nie brały udziału w głosowaniu, 1 osoba opuściła salę obrad 

/radna Smaga/ 

Ad.24. 

Radna Kasprzyk: W ustawie o samorządzie gminnym – rozdział II art. 7 jest napisane: 

Zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych gminy. W szczególności 

zadania własne obejmują sprawy:  

-  ochrony zdrowia;  

- pomocy społecznej, w tym ośrodków i zakładów opiekuńczych;  

-  utrzymania gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz obiektów 

administracyjnych;  

Wielokrotnie zadaniami własnymi gminy stają się zadania, które nie powinny a odpowiedzialność za 

zadania, które powinny być realizowane przez gminę jest przerzucana na inne podmioty. Tutaj po raz 

kolejny zwrócę się do pana wójta z 2 sprawami: 

1) uruchomienie w naszej gminie Środowiskowego Domu Dziennego Pobytu dla Osób 

Starszych, 

2) wdrożenie do realizacji dwóch programów profilaktycznych:  

- szczepienia dzieci przeciwko pneumokokom, 

- wielokierunkowy program profilaktyczny – badanie dzieci i młodzieży szkolnej pod 

względem zagrożenia chorobami kardiologicznymi, zaburzeń gospodarki cukrowo-lipidowej, 

schorzeń ortopedycznych. 

Ciąg dalszy interpelacji przedstawia załącznik nr 9. 

Programy te leżą w Biurze Rady. Dotyczą dzieci i młodzieży-  tak bardzo droga nam dbałość o 

ochronę zdrowia. Komisja Budżetowa nie zainteresowała się ani kosztem, ani jak wdrożyć ten 

program. Komisja Użyteczności Publicznej powinna zaprosić kogoś kompetentnego kto przedstawiłby 

ten program, jaki jest koszt, jak wdrożyć, co z tego skorzystamy. Żadna z komisji Rady Gminy nie 

zainteresowała się. Być może nie jest to w istocie tych komisji. Zajmowanie sie tym, ile jest lamp i 

jakie lampy świecą w jakiej miejscowości i ile to kosztuje to jest takie mieszanie w worku ze 

szczurami bo te lampy świeciły, świecą i będą świecić. A koszt jest taki a nie inny. Podanie do 

wiadomości, że komisja się zajmowała i tyle lamp świeciło a tyle to kosztowało to nie wiem czemu to 

ma służyć. Ja wiem, że nasza gmina wydaje 3-4 mln zł na opiekę społeczną, ale opieka społeczna nie 
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polega na tym, że ktoś dostanie zasiłek i przyjdzie do niego siostra PCK albo pielęgniarka 

środowiskowa na 2 godziny. Rzecz polega na tym, o czym ja wielokrotnie mówię, że jest problem 

starzenia się naszego społeczeństwa i jest problem opieki nad osobami, które pozostają w domu bez 

opieki i ewentualnie zaglądnie sąsiadka. Młodzi ludzie pracują, chętnie przywieźliby taką osobę do 

domu opieki dziennej dla osób starszych. Tego problemu nie odpuszczę – w moim przekonaniu jest to 

zadanie własne gminy i zadanie, które nasza gmina jest w stanie udźwignąć. Nie chcę być autorem i 

osobą, która to rozpoczyna. Niech to będzie kto inny, ale niech to będzie z pożytkiem dla tych 

starszych ludzi. Być może punkt siedzenia zmienia sposób widzenia, ale nie do końca tak jest. To, że 

buduje się w naszej gminie szkoły, przedszkola, rozbudowuje świetlice to dobrze, tak powinno być. 

Ale pamiętajmy, że nasze społeczeństwo się starzeje i nie jest rozwiązaniem pakowanie dużych  

pieniędzy do GOPS-u, który pracuje wspaniale, ludzie którzy tam pracują są naprawdę zaangażowani. 

Czasami się zastanawiam czy to, że część ludzi nie jest związana emocjonalnie, nie mieszka w naszej 

gminie, tak zmienia tok myślenia, że tego nie umieścimy w budżecie bo to akurat nie jest potrzebne. 

Pewnie, że dobrze jest mieć stałą pracę, w cieple, w suchym i bez problemu. Ale jest tyle możliwości 

pozyskania pieniędzy nawet przy takim budżecie jaki my mamy, że warto byłoby się pokusić 

chociażby po to, żeby styczeń nie był takim miesiącem, gdzie jest święto babci i dziadka, tylko żeby w 

naszej gminie to święto starszych osób było cały rok. 

 

Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Chciałbym kolejny raz, temat Leoni jest 

drażliwym tematem odnośnie parkowania ciężarowych samochodów. Nie tak dawno zjazd na 

Wierzbice był tak zablokowany, że stało się na ruchliwej drodze, nie można było skręcić, ruch był 

zatrzymany z obydwóch stron, autobusów cała masa. Stwarza to bardzo duże zagrożenie i proszę 

przynajmniej o tyle, żeby to było uporządkowane, żeby to było jednostronne parkowanie. Jest to 

poważny problem i niestety kiedyś może się to skończyć tragicznym wypadkiem. Plac przy Leoni 

został zrobiony i często stoi pusty a my musimy narażać siebie i innych. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Wiem, znamy temat. Po raz kolejny wystąpimy. To jest 

droga jak państwo wiecie wojewódzka. Zarządcą jest Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Ad.25. 

Radna Kasprzyk: Wielokrotnie prosiłam o zmuszenie właściciela tzw. stawu żabskiego do 

uporządkowania tego terenu. Jak droga zostanie oddana do użytku to ten staw będzie pasował jak 

pięść do oka. Jeśli państwo nie jesteście w stanie wyegzekwować od właściciela to proszę o podanie 

adresu i nazwy właściciela tego stawu, mieszkańcy Kobierzyc sami załatwią temat w innym sposób. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Będziemy mieli spotkanie z zarządem Małopolskiej 

spółki. Cały ten teren wystawiony jest na sprzedaż w tej chwili. Cena jest bardzo wysoka. 

Przyjmujemy, robimy własną wycenę na tą drogę – chcemy zrobić jako ciąg pieszy – mówimy o tym 

terenie skrócenia bezpośrednio z ulicy Ludowej tu bezpośrednio do nas – zburzenie tego muru. Pan 

dyrektor Skorupski obiecał mi, że na wiosnę zniknie ten brzydki płot betonowy. Myślę, że dotrzyma 

słowa. Teren jest wystawiony na sprzedaż. Nikt nikogo nie zmusi, żeby ogrodził teren materiałem 

takim czy innym. Dałem propozycję przejęcia tego terenu nieodpłatnie na rzecz gminy. Jest to spółka 

więc będzie trudno. Mam w lutym spotkanie z zarządem tej spółki to może będę wiedział więcej. 

Radna Kasprzyk: Czyściliśmy ten staw, przekazywaliśmy nasze pieniądze więc zwykła ludzka 

przyzwoitość nakazywałaby o to dbać. Być może panu Skorupskiemu nie bardzo zależy bo on tutaj nie 

mieszka, ale pytanie czy to jest własność agencji czy własność Małopolskiej, czy oni dzierżawią? 

Mam prośbę, żeby jak będzie pan rozmawiał z zarządem tej spółki, żeby pan poruszył ten temat. 

Proszę poinformować Radę o wyniku rozmowy. 
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Radny Stadnik: Chodzi o ulicę Tyniecką , wiadukt w którym GDDDKiA miała umieścić oświetlenie-

tunel na łuku jest nieoświetlony.  Ulica Badydy – na wysokości p. Jakubka popękał asfalt- za późno 

została wykonana podsypka.  Jak będzie odbiór drogi to proszę o poinformowanie sołtysa i mnie. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Ulicą Badydy jeżdżą auta o ładowności nawet 40 ton. 

Tam nawierzchnia nie jest taka, żeby jeździły aż takie wielkie pojazdy. Będzie odbiór tej drogi to 

popatrzymy co jest przyczyną. 

Radna Regulska: W ubiegłym roku została utworzona ulica Przestrzenna, która dochodzi do ulicy 

Tęczowej; gdyby przejechać Tęczową na wprost to dojechałoby się do ulicy Handlowej, która 

wychodzi do A4. Czy jest w planie udrożnienie tego przejazdu? Wraca jak bumerang temat przejścia 

przez Quart, żeby udrożnić ulicę Ogrodową aż do ulicy Klecińskiej. 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Przedłużenie ulicy Przestrzennej – planistycznie jest to możliwe do 

wykonania. Natomiast decyzja jak zawsze podejmowana z radnymi bielańskimi- jeśli taką sugestię 

zaproponujecie w ramach swoich środków w budżecie można byłoby to rozpatrzyć. Ulica przy 

Quarcie- tam cały czas deklarują wybudowanie kolejnego budynku z tyłu. Ale jeśli taka potrzeba jest 

– może trzeba podjąć tą decyzję, nie patrzeć na inwestora bo to już trochę trwa. Musimy się spotkać i 

przedyskutować. 

Radny Rytelewski: Wnioskowanie  do Generalnej Dyrekcji  o podwójną ciągłą na drodze krajowej nr 

8 w Jaszowicach nie dało skutku. To może postawić radar w Jaszowicach?. Niedawno zginął tam 

człowiek, często dochodzi do stłuczek. Wszystkie nasze wioski przy „8” mają ograniczenia tylko 

Jaszowice nie mają. 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Jest to w gestii Inspekcji Ruchu Drogowego. Wystąpimy do nich z 

wnioskiem. 

Radny Muraczewski Z.:  W listopadzie mieliśmy problem w szkole w Tyńcu Małym i w Bielanach z 

wszawica. Czy ten problem został już usunięty? 

Sekretarz Gminy Maria Wilk : Pierwszy raz słyszę o takim problemie. 

Radny Kmiecik: W Tyńcu mamy ładne lampy przy ulicy Radosnej, Zielonej i Zachodniej. Czy jest 

szansa, żeby te lampy były szybko uruchomione? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Sprawdzimy, jak jest nasz majątek to nie ma problemu. 

Radna Smaga: W Tyńcu Małym problem wszawicy został zażegnany. 

Radna Ziomek: Jak często robi się przeglądy wyposażenia w świetlicach środowiskowych ? W 

naszej świetlicy profilaktycznej w Bielanach strach jest dotknąć  jakąkolwiek szafkę, bo albo spadnie 

szuflada albo spadną drzwiczki. Mam prośbę, żeby wysłać tam jakąś ekipę – to drobne naprawy, 

wiem, że to dziecka nie zabije ale uderzy. Chodzi mi o to, żeby tych dzieci nie narażać. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Jest tam problem, bo jest kilku zarządców. Chcemy 

obiekt przekazać panu Cierczkowi, żeby on zarządzał obiektem. 

Radna Ziomek: Czy można wysłać kogoś z ekipy remontowej? 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Przekażemy dyrektorowi bo on zarządza świetlicą profilaktyczną. 
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Radny Stadnik: Jest problem z egzekwowaniem sprzątania po imprezach. Czy Urząd Gminy może 

wyegzekwować? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Jeśli świetlica nie jest należycie posprzątana to niech 

sołtys odmówi odbioru świetlicy. 

Sołtys wsi Tyniec Mały Janusz Gargała odniósł się do wypowiedzi pani Kasprzyk na temat ludzi 

starzejących się. 

Radny Stadnik: Jeśli ktoś zarzuca nam brak zainteresowania tematem ludzi starszych to się bardzo 

myli. Mieliśmy ostatnio spotkanie z panią prezes fundacji, która zajmuje się m.in. tymi sprawami. 

Myślę, że temat będzie kontynuowany. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Oczywiście, wszystkim nam zależy na osobach 

zarówno młodych jak i tych starszych. Mamy coraz więcej obiektów gminnych, świetlic, 

stowarzyszeń. Są świetlice gdzie są zajęcia dla osób starszych. Są organizacje pozarządowe, którym 

dajemy pieniądze. Jest ich dużo. To się nie ma skończyć na wycieczce do Zakopanego, tylko to 

powinno być działanie zgodne ze statutem czyli wspieranie tych osób. Bardzo proszę, żeby 

organizacje zajęły się tematem ludzi starszych. Obiekty są. Ja wiem, że w Czechach – ale tam nie 

gmina się tym zajmuje tylko fundacje. Zrobimy burzę mózgów, zobaczymy co możemy zrobić na tych 

obiektach, które są. Zrobimy spotkanie, na pewno los osób starszych jest dla nas bardzo ważny. Ale 

pamiętajmy, że nie wszystkich da się z domu wyciągnąć. Trzeba przemyśleć jak to zrobić. 

Zaangażowanie osób jest zawsze takie samo, te same osoby biorą udział w imprezach, te same w 

wyjazdach. Wspieramy akcje budowy świetlic nie po to, żeby raz w roku zrobić spotkanie z wójtem i 

radą sołecką, ale po to żebyście działali. To jest także państwa zadanie. Musi być lider. Tam gdzie 

sołtys jest aktywny to widać. Baza jest doskonała, ale niestety w niektórych miejscach jest marazm. 

Jest temat. Trzeba zrobić spotkanie w tej sprawie. Widziałem taki dom dla osób starszych we Francji. 

Koszt utrzymania jednego pensjonariusza miesięcznie to 6 tys.euro. To nie buduje gmina tylko 

fundacja – ona finansuje, ona utrzymuje. Temat ludzi starych to nie jest tylko nasz problem. To jest 

temat ogółu, całego powiatu i nie tylko. Tego tematu nie unikniemy. 

Radna Kasprzyk: Bardzo dziękuję panu Wójtowi. Ale jest codzienny problem zagospodarowania 

osób starszych. Ma być uruchomiony na terenie Ślęzy basen, kiedy? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Jest to inwestor prywatny, w tym roku deklarował 

wejście z budową. 

Radny Raś: Kiedy będzie kolejna sesja? 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Kolejna sesja jest zaplanowana na 

dzień 28 lutego 2014 r. godz. 9.00. 

Radny Stadnik: W sprawie pneumokoków – komisja się spotkała, ale pani wtedy nie było. Nad tym 

tematem trzeba się zastanowić. 

Radna Ziomek: Państwo wysyłacie pisma do Gminnego Forum Praworządności w trybie 

administracyjnym. Pani na poczcie ma problem z wydaniem tego pisma, bo ono wymaga posiadania 

pieczątki a GFP pieczątki nie posiada. Proszę – dla uniknięcia kosztów – wysyłać do mnie 

korespondencję mailowo. 
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Sołtys wsi Tyniec Mały Janusz Gargała: Budynek po szkole w Tyńcu Małym czeka na tych ludzi 

starszych. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Łoposzko: Zamykam XXXVII Sesję Rady 

Gminy. 

Załączniki stanowią integralną część protokołu - liczba załączników: 9. 

Dokładny przebieg sesji – na nośniku elektronicznym nr 20140124 

 

Protokołowała:                                                                        Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy  

Magdalena Marszałek-Wojciechowska                                                         Henryk Łoposzko 

 

 

 

 


